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Til
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Hermed sendes endeligt svar på spørgsmål nr. 839 af 9. juli 
2012. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Torsten Schack 
Pedersen (V)

(Alm. del).
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   /Susanne Reinholdt Andersen
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Side 2

Spørgsmål: Kan ministeren bekræfte, at DG Agri har rettet henvendelse til regeringen, om 
at fedtafgiftslovens undtagelse af visse fødevarer for afgiftspligt er under mistanke for at 
overtræde forbuddet mod ulovlig statsstøtte? I bekræftende fald anmodes ministeren om at 
fremlægge henvendelsen samt at oplyse, hvornår og hvad regeringen agter at svare?

Svar: Jeg kan bekræfte, at Kommissionen (DG Agri) har rettet henvendelse om, at fedtaf-
giftsloven kan være uforenelig med EU-reglerne om statsstøtte. 

Korrespondance mellem Kommissionen og den enkelte medlemsstat i statsstøttespørgsmål
er fortrolig og udleveres ikke. 

Skatteministeriet har i overensstemmelse med den tidligere regerings vurdering over for 
Kommissionen fastholdt, at loven ikke strider mod EU-reglerne. Det forventes, at Kommis-
sionen i løbet af efteråret vil beslutte, om den på baggrund af den foreløbige undersøgelse 
mener, at der er grundlag for at indlede en egentlig formel statsstøttesag. 


